
26 800 III Vaststelling van de begroting van de uitgaven en
de ontvangsten van het Ministerie van
Algemene Zaken (III) voor het jaar 2000

Nr. 13 BRIEF VAN DE MINISTER PRESIDENT, MINISTER VAN ALGEMENE
ZAKEN

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

’s-Gravenhage, 7 juli 2000

Met deze brief informeer ik u mede namens staatssecretaris Benschop
over het officiële bezoek dat ik op 26 en 27 juni jongstleden aan Roemenië
bracht.

Inleiding

Op 26 en 27 juni bracht ik, begeleid door de staatssecretaris van Buiten-
landse Zaken, op uitnodiging van de Roemeense regering een officieel
bezoek aan Roemenië.
Op de eerste dag van mijn bezoek werden na de officiële ontvangst
besprekingen gevoerd met Premier Isarescu. ’s Middags werd ik ontvan-
gen door President Constantinescu en bracht ik een bezoek aan een
project voor straatkinderen in Boekarest dat met Matra-middelen wordt
ondersteund. Op de tweede dag van mijn bezoek ontmoette ik ’s ochtends
de voorzitters van Parlement en Senaat en hield ik een toespraak voor het
Parlement. Hierna werd het bezoek voortgezet in de stad Iasi in het noord-
oosten van Roemenië. Ik bezocht een met OS-middelen ondersteund
melkinzamelingscentrum voor kleinschalige boeren, opende een met
PSO-middelen opgezette melkfabriek en werd geïnformeerd over een
door Nederland ondersteund waterbeheerproject.

Bespreking met Premier Isarescu

Bilaterale relaties

Premier Isarescu dankte Nederland voor de steun tijdens de recente over-
stromingsramp.
Wij waren het eens over het feit dat de bilaterale relaties tussen onze
beide landen goed zijn. Premier Isarescu constateerde dat Nederland, als
groot investeerder en via een groot aantal Niet Gouvernementele Organi-
saties actief is in het Roemeense transitieproces en daarmee als een
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sleutelpartner wordt gezien bij het Roemeense streven om lid te worden
van EU en Navo.

Ik heb gewezen op de speciale relatie die onze landen hebben via de kies-
groep bij de Wereldbank en het Internationaal Monetair Fonds, waardoor
Nederland ook een bijzondere betrokkenheid voelt bij de economische
ontwikkeling in Roemenië. Tevens stelde ik dat er nog groeimogelijkheden
zijn in de Nederlands-Roemeense samenwerkingsrelatie. De al intensieve
economische relatie zou aanmerkelijk kunnen worden versterkt wanneer
het Roemeense investeringsklimaat verder wordt verbeterd. Dan zou ook
de rol van het MKB kunnen toenemen. Ook sprak ik met mijn ambtgenoot
over de positie van homosexuelen in de Roemeense samenleving en over
het belang van aanpassing van artikel 200 van het Wetboek van Strafrecht.
Ik sprak mij uit voor het afschaffen van de visumplicht voor Roemeense
burgers mits wordt voldaan aan de voorwaarden die verband houden met
de bestrijding van de illegale immigratie, de buitengrenscontrole en de
aanpassing van het nationale visumbeleid aan dat van de Unie. Ik bena-
drukte daarbij dat deze beslissing uiteraard ook afhankelijk was van de
opstelling van de EU-partners.

EU- en Navo-toetreding

Premier Isarescu toonde zich zeer verheugd over de opening van
toetredingsonderhandelingen met de EU begin dit jaar. Ik gaf aan dat
Nederland Roemenië ondersteunt in zijn streven lid te worden van de EU,
al zal de vervulling van de toetredingsciteria doorslaggevend zijn voor de
Roemeense toetreding. Nederland zal Roemenië blijven ondersteunen in
het aanpassingsproces om aan de criteria te kunnen voldoen.
Ik bevestigde mijn steun voor de Roemeense Navo-kandidatuur.

Regionale politieke situatie

Sprekend over de bevaarbaarheid van de Donau, stelde Premier Isarescu
dat de huidige situatie waarbij de oeverstaten grote economische schade
oplopen als gevolg van vertraging bij de opruiming van obstakels voor
navigatie, niet is uit te leggen. Ik heb gesteld dat het herstel van de
bevaarbaarheid van groot belang is voor onze geloofwaardigheid in de
regio en dat het noodzakelijk is snel te handelen. Ik heb gezegd ervan uit
te gaan dat de werkzaamheden nog dit jaar zullen kunnen beginnen.
Over het stabiliteitspact stelde ik dat de inbreng uit de regio en de betrok-
kenheid van de particuliere sector van doorslaggevend belang waren voor
het succes daarvan.

Gesprek met President Constantinescu

President Constantinescu dankte Nederland voor de steun op velerlei
terreinen. Ik stelde dat het afbreken van kunstmatige scheidslijnen in
Europa een wederzijds belang is. De Roemeense toetreding tot EU en
Navo moest in dit licht worden gezien. President Constantinescu gaf een
toelichting op de positieve ontwikkelingen op het terrein van de minder-
heden en de voortgeschreden wetgeving op het vlak van onderwijs in de
minderheidstalen. Ook de economie maakt een positieve ontwikkeling
door. De Roemeense handel richt zich steeds verder op de EU en Neder-
landse banken spelen een belangrijke rol bij de privatisering van de finan-
ciële sector.

Algemene indruk

Zowel staatssecretaris Benschop als ik hebben de dialoog met de
Roemeense regering in deze fase van het toetredingsproces tot de EU als
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nuttig ervaren. Er zal zeker nog het nodige werk verzet moeten worden
voordat het land toe zal kunnen treden tot de EU. De Roemeense regering
is echter zeer beslist in het streven naar toetreding binnen een redelijke
termijn.
De Roemeense autoriteiten hechten eveneens grote waarde aan de Neder-
landse betrokkenheid bij het transitieproces. Het partnerschap tussen
Nederland en Roemenië is door dit bezoek verder verstevigd.

De Minister-President,
Minister van Algemene Zaken,
W. Kok
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